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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for henholdsvis det forventede samt realiserede årlige mindrepro-

venu som følge nedsættelsen af bo- og gaveafgiften ved generationsskifte i 2017? 

 

Svar 

Som en del af finansloven for 2016 aftalte den daværende V-regering DF, KF og LA en 

gradvis nedsættelse af bo- og gaveafgiften fra 15 pct. til 5 pct. fra 2020 ved overdragelse 

af en erhvervsvirksomhed. Bo- og gaveafgiftssatsen vil med aftalen udgøre 13 pct. i 2016 

og 2017, 7 pct. i 2018, 6 pct. i 2019 og 5 pct. i 2020 og frem. 

 

Det blev i forbindelse med det lovforberedende arbejde vurderet, at nedsættelsen ville 

medføre et umiddelbart mindreprovenu på ca. 270 mio. kr. årligt i 2016 og 2017, hvilket 

svarer til ca. 200 mio. kr. efter tilbageløb og adfærd. Fuldt indfaset ville nedsættelsen med-

føre et årligt mindreprovenu på ca. 1 mia. kr. efter tilbageløb og adfærd.  

 

Der er nærmere redegjort for den daværende V-regerings provenuvurdering og de bag-

vedliggende forudsætninger i de almindelige bemærkninger til L 183 2016-17. ”Lov om æn-

dring af boafgiftsloven og forskellige andre love (Nedsættelse af bo- og gaveafgiften ved generationsskifte af 

erhvervsvirksomheder og genoptagelse af skatteansættelsen for værdipapirer m.v.).”  

 

Der foreligger ikke umiddelbart statistiske oplysninger om hvor store værdier, der i ind-

komståret 2017 blev overdraget med den nedsatte bo- og gaveafgift. Det er derfor ikke 

muligt at opgøre det realiserede mindreprovenu.    
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